



Referat

Lokalrådsmøde - Onsdag d. 2. oktober 2024 kl. 19.00-20.30

Sted: GKIC

Tilstede: Henrik, Morten, Frithiof, Claus, Karen (1.halve time) og Sjanna

Fraværende: Peter

Referent: Sjanna

1. Gennemgang og Godkendelse af referat fra møde d. 27.august

Referat er godkendt.

2. Godkendelse af dagsorden

3. Korte meddelelser siden sidst

a. Status fra Sti-styregruppe

Morten oplyser, at dronepromoveringsvideo er publiceret på Lokalrådets Facebook-side. Afventer status fra Mia ift. økonomi.

b. Status vedr. byggegrunde

Claus oplyste, at endeligt budget for udstykning og byggemodning på 30-32 parcelhuse/12-15 rækkehuse mellem Lille Amerikavej og Søndergade er ikke vedtaget endnu, men forventningen er, at det går igennem – og at grundene er byggemodnet i 2026. Det indgår i budgetforslaget. Der indgår ligeledes vejudvidelse i forslaget.

c. Status fra Teglværks-styregruppe

Ole og Steen har oplyst, at ansøgning netop er sendt til Norlys. Hedeselskabet har også en mindre pulje, der ansøges.

Fortsat udeståender ift. drift og vedligehold.

Sjanna indkaldes til møde i styregruppen.

4. Sager/emner til behandling

a. Opsamling på diverse aktiviteter

i. Naturdag på Teglværksgrunden d. 7.september

Ca. 50 fremmødte – positiv stemning, godt vejr og gode input fra de lokale borgere.

ii. Foreningsdag/Åbent Centerdag i GKIC d. 21.september

Ikke så mange fremmødte, men god dialog imellem de tilstedeværende foreninger. Lokalrådet bakker op om lignende arrangement i 2025. Evt. mere

markedsføring kunne fremme større fremmøde – hvad kan der eksempelvis gøres for at trække flere unge/børnefamilier til?

- iii. Dialogmøde i Gjern om Fremtidens kultur og fritidsliv i Silkeborg Kommune d. 26. september

Repræsentanter fra forvaltningen (Eva og Maj-britt) samlede input ind til hvordan fremtidens kultur- og fritidsliv skal se ud.

Ca. 15 fremmødte

- b. Opfølgning på Peters henvendelse vedr. bænke og borde ved regnvandsbassin på Skovvejen
Peter har været i kontakt med Silkeborg Forsyning om mulighed for bænke/borde. Silkeborg Forsyning oplyser, at de ikke anser det for en mulighed. Forsyningen oplyser, at det erfarer, at det ifte medfører ekstra vedligehold og oprydning af affald efter besøgende. Enighed i Lokalrådet om, at vi ikke accepterer afslaget – vi vurderer ikke, at det er problematisk ift. affald, idet vi har mulighed for lokal affaldsløsning via Gjern Natur – som vi forventer også kan inkludere dette areal. Vi fastholder ønsket og kontakter Forsyningen igen.
- c. Invitation til eftermiddag på Midtjyllands avis, jf. mail
 - i. 3. oktober kl. 17.00-19.00 – Peter, Frithiof og Claus deltager – ingen umiddelbare input.
- d. Invitation fra Silkeborg Kulturråd - møde d. 10. oktober – vedr. kulturtilbud til gavn for lokale fællesskaber, jf. mail fra d. 30. september.
- e. Mail fra Borgerforeningen/Kuno – arrangementskalender + input til næste udgivelse. Sjanna har drøftet artikel om Teglværkspavillonen med Kuno.

5. Forslag til næste dagsorden

6. Eventuelt

Karen har været i dialog med Stine fra Sorring Lokalråd. Sorring Lokalråd vil gerne mødes med os og drøfte hvordan vi arbejder med Lokalrådsarbejdet. Det er vi positivt indstillet overfor. Karen rækker ud til Stine – vi foreslår møde i januar.